
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2008-12-11, § 15 

 

 Tid: 11 december 2008 kl 14.00 – 14.35 

   

 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 

   

 Justerat: 11 december 2008 

  

 

Jan Tigerstöm Mirja Räihä Järvinen 

  

 

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Petter Lindfors (m), ordförande  

Mirja Räihä Järvinen (s), vice ordförande  

 

Jan Tigerström (m)  

Kerstin Gustavsson (m)  

Helena Bonnier (m) §§1-17, §§19-39 

Sören Swärd (m)  

Ingvar Snees (m)  

Gulan Avci (fp)  

Mustafa Tümtürk (s)  

Jari Visshed (s)  

Emilia Hagberg (mp)  

 
Ersättare: 

 Göran Kindvall (m) tjänstgörande §18 

Sebastian Carlsson (m)  

Anders Alvebäck (m)  

Claes Fleming (fp)  

Christer Mellstrand (c)  

Maria Östberg Svanelind (s) tjänstgörande 

Kenneth Nilsson (s)  

Margareta Malm (s)  

Torkel Tigerschiöld (mp)  

Lotten von Hoffsten (v) tjänstgörande 

 

 
Tjänstemän: 

 Exploateringsdirektör Krister Schultz och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Stefan Eriksson, Ann-Charlotte Nilsson, Gunnar 

Jensen, Eva Olsson, Martin Skillbäck och Åsa Wigfeldt samt biträdande 

borgarrådssekreteraren Thord Swedenhammar från roteln. 



  

 
 § 15 

Detaljplan för nytt universitetssjukhus m m i Solna. Remissvar samråd 

Dnr E2008-512-01843 

Protokollsutdrag 

 

Beslut 

Exploateringsnämnden beslutade enligt förslag av ordföranden Petter Lindfors m fl 

(m), ledamoten Gulan Avci (fp) och ledamoten Emilia Hagberg (mp): 

 

1. Kontorets förslag till beslut godkänns i huvudsak. 

2. Därutöver anförs följande: 

 

I det fortsatta arbetet måste samordningen och kommunikationen mellan Solna och 

Stockholm förbättras och båda städerna måste kunna ge och ta för att åstadkomma en 

så god stadsstruktur som möjligt. Den första detaljplanen får inte begränsa 

möjligheterna att genomföra den överdäckning som krävs för att realisera projektet. 

Likaså måste gatornas lägen, bredder, riktningar och vinklar, liksom detaljplanens 

bestämmelser för den långsiktiga användningen av kvartersmark och öppna ytor 

samordnas och överenskommas om. Detta är av synnerlig vikt för att stadsdelen ska 

upplevas som en helhet och som en sammanflätning av den stadsväv som hittills dött 

så abrupt inför den barriär av spår och motorvägar som skiljer våra båda städer åt. 

 

Exploateringsnämnden vill påtala vikten av att placera en av den nya 

tunnelbanestationens uppgångar i Solna och en i Stockholm, så att stadsdelens båda 

centrala punkter, det vill säga dels det nya sjukhuset och dels det nya 

stadsdelscentrumet vid Torsplan båda får en god kollektivtrafiksförsörjning. 

 

Ärendets handling 

Exploateringskontorets och stadsbyggnadskontorets gemensamma tjänsteutlåtande i 

rubricerat ärende från den 20 november 2008. I utlåtandet föreslogs enligt följande: 

 

1. Exploateringsnämnden beslutar att som remissvar överlämna och åberopa 

 kontorens gemensamma utlåtande. 

2. Nämnden förklarar beslutet omedelbart justerat. 

 

Nämndens behandling av ärendet  

 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Petter Lindfors m fl (m), ledamoten Gulan Avci (fp) och ledamoten 

 Emilia Hagberg (mp) föreslog: (se beslutet) 

 

2) Vice ordföranden Mirja Räihä Järvinen m fl (s) och tjänstgörande ersättaren 

 Lotten von Hofsten (v) ställde sig bakom kontorets förslag. 

 

Omröstning 

Ordföranden ställde de framlagda förslagen mot varandra och nämnden beslutade 

enligt förslag av ordföranden Petter Lindfors m fl (m), ledamoten Gulan Avci (fp) och 

ledamoten Emilia Hagberg (mp). 

 

Reservation 

Vice ordföranden Mirja Räihä Järvinen m fl (s) och tjänstgörande ersättaren Lotten 



  

von Hofsten (v) med hänvisning till kontorets förslag. 

 

Särskilt uttalande 

Ledamoten Emilia Hagberg (mp) enligt följande: 

 

 

 

Det är bra att trafikytor däckas över och omvandlas till bostäder och arbetsplatser. Det 

är av största vikt att den blivande stadsdelen blir klimatsmart och att barnperspektiv 

liksom integrations- och genusperspektiv genomsyrar planarbetet. En tidig 

medborgardialog i området är viktig för att ge en god kvalitet åt områdets utformning. 

 

Norra stationsområdet har alla förutsättningar att bli en klimatneutral stadsdel. Därför 

bör stadsplanering, energisystem och kollektivtrafik utformas så att den nya 

bebyggelsen inte ger något tillskott till de pågående klimatförändringarna. 

Erfarenheter från Hammarby Sjöstad skall tillvaratas men utvecklas. Detta arbete bör 

ske i samarbete med Solna stad. I de delar av planområdet beläget i Solna kommun är 

det viktigt att mer av park och naturmark sparas. Grönska kring sjukhus är bl.a. viktigt 

för snabbare tillfrisknande. Den vackra kulturmiljön vid gården Stenbrottet måste 

skyddas.  

 

Tjänstgörande ersättaren Lotten von Hofsten (v) enligt följande: 

 

Parker är alltid av stor betydelse för människors livskvalitet och hälsa, men här är det, 

med tanke på den hårda exploateringen i det planera bostadsområdet, extra viktigt och 

vi vill därför understryka vikten av att allmänheten får tillträde till sjukhusparken. För 

övrigt anser vi att det är självklart att dessa båda planer måste samordnas bättre innan 

man går vidare i arbetet. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Christer Mellstrand (c) instämmer i beslut från (m), (fp) och (mp). 

Ersättaren Torkel Tigerschiöld (mp) instämmer i beslut från (m) (fp) och (mp) och 

särskilt uttalande från (mp). 

 

Paragrafen förklarades omedelbart justerad. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


